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Termijn beantwoording is 1 week voor technische en maximaal 2 weken voor politieke vragen. 

Portefeuillehouder  

Afdeling  

 

Inleiding 

Via de griffiemail van 18 februari jl. ontvingen wij een “Terugblik op de bijeenkomst Pact d.d.        

6 februari jl.” met bijlagen. O.a. de betreffende bijeenkomst met deze informatie bracht ons tot de 

volgende vragen: 

 

1.  Op enig moment is de naam “Pact van Westfriesland” veranderd in “Westfriesland Pact 

door” en later in weer andere namen (Pact 2.0 en Pact 7.1). Verwarrend en als het om 

marketing gaat niet echt handig. Waarom dan toch deze naamsveranderingen? 

antwoord  De naam 'Westfriesland Pact door' is gebruikt voor het evaluatieonderzoek van Wim 

Dijkstra (april 2018). Eén van de aanbevelingen uit de evaluatie is: geef het Pact een 

doorstart waarbij gemeenten, provincie en partners verklaren een Pact 2.0. te willen 

sluiten. De naam 'Pact 2.0' slaat op de doorontwikkeling van het huidige Pact. De naam 

Pact 7.1. is  ontstaan tijdens de bijeenkomst met ondernemers, het maatschappelijk 

middenveld en onderwijsinstelling op 23 november 2018. Daar werd in een presentatie 

de woordspeling Pact 7.1. gemaakt (7 gemeenten samen 1 geluid).  

  

1a. Waar komen deze naamsveranderingen vandaan en wie of wat heeft dit bedacht? 

Antwoord Zie beantwoording vraag 1.  

1b. Hebben alle vertegenwoordigende collegeleden deze naamsveranderingen direct 

geaccepteerd, welke collegeleden niet en waarom niet? 

Antwoord Er is geen sprake van een naamsverandering. De collegeleden hebben hier dan ook geen 

standpunt over ingenomen. Zie ook beantwoording vraag 1.  



 

 

1c. Hoe staat onze portefeuillehouder hier tegenover? 

Antwoord Wij snappen dat er enige verwarring is ontstaan over de naamgeving. Wij gebruiken 

vanuit de 7 Westfriese gemeenten vooralsnog Pact 2.0. als aanduiding voor de 

doorontwikkeling van het Pact.  

 

2. De laatste bijeenkomst lagen er buttons met de slogan “Amsterdam First Westfriesland 

second”. Deze slogan hebben wij eerder gezien. Waar, wanneer en wie of wat heeft 

deze slogan bedacht? Waar komt dit uit voort? 

Antwoord De Westfriese bedrijvengroep (WBG) heeft deze slogan bedacht. Zij hebben een visie 

gemaakt onder het motto Amsterdam First, Westfriesland Second. Tijdens de 

bijeenkomst op 23 november 2018 presenteerde zij deze visie. De gemeenten deelden 

tijdens deze bijeenkomst de Westfriese speldjes uit aan ondernemers. In de 

bijeenkomst die daarop volgde bedacht de WBG de ludieke actie om buttons uit te 

delen met hun slogan.   

 

2a. Wat betekent deze slogan, wat wordt ermee bedoeld? 

Antwoord Met deze slogan wil de WBG de regio Westfriesland promoten. De WBG biedt Amsterdam 

hulp aan bij het oplossen van enkele grote maatschappelijke opgaven op het gebied van 

wonen, bereikbaarheid en toerisme. De WBG heeft gezocht naar een ludieke manier om 

de verbinding te leggen tussen onze regio en Amsterdam.  

   

2b. Hebben alle vertegenwoordigende collegeleden deze slogan omarmd, welke 

collegeleden niet en waarom niet? 

Antwoord Dit is een slogan van de WBG. De collegeleden hebben hier geen standpunt over 

ingenomen.   

2c. Hoe staat onze portefeuillehouder hiertegenover? 

Antwoord Zie beantwoording vraag 2b.  

 

3. De regionale raadsleden bijeenkomsten zijn in eerste instantie ontstaan omdat 

raadsleden meer grip wilden hebben op de Gemeenschappelijke Regelingen. Ook zijn 

deze bijeenkomsten gebruikt om informatie te geven over gezamenlijke zaken, zoals 

o.a. de Westfriese structuurschets. Nu lijken in onze beleving deze bijeenkomsten 

gebruikt te worden door de Westfriese Bedrijvengroep ( WBG )om hun visie en belangen 

op de toekomst van Westfriesland te promoten. De legitimiteit van de 

Gemeenschappelijke Regelingen is op een democratische wijze geformaliseerd en wordt 

ook op een democratische wijze onderhouden. Dit geldt niet voor de relatie met het 

WBG. Hoe democratisch is deze inmenging van de WBG, kunt u daar uw licht over laten 

schijnen? 



 

 

Antwoord Wij zijn trots op de samenwerking met de WBG. Het is voor het realiseren van onze 

maatschappelijke opgaven essentieel om als overheid samen te werken met 

ondernemers, het maatschappelijk middenveld en onderwijsinstellingen (de 

zogenaamde triple helix). De WBG behartigt de belangen van ondernemers in 

Westfriesland en is daarmee een waardevolle gesprekspartner. Wij staan voor dezelfde 

opgaven en wij werken hierin samen. Dit sluit aan bij de aanbevelingen uit de evaluatie 

van het Pact: zoek de samenwerking en verbinding met ondernemers, het onderwijs en 

maatschappelijk middenveld.  

 

4. De voorzitter van de WBG heeft tijdens de regionale raadsledenbijeenkomst de plannen 

met betrekking tot woningbouw gepresenteerd (40.000 nieuwe huizen in NHN, 20.000 in 

Westfriesland, waarvan 10.000 in Hoorn en 10.000 in het buitengebied). Deze plannen 

zijn - geïntegreerd in de informatie van het Pact - toegevoegd aan het verslag van de 

regionale raadsledenbijeenkomst. Zo ontstaat de indruk dat de WBG op de stoel van de 

beleidsmakers van Westfriesland zit en het beleid voor de komende jaren bepaalt. 

Waarop is deze ruimte die de WBG op dit vlak krijgt gebaseerd, hoe legitiem is dit en 

hoe en waar is deze ruimte ontstaan? 

Antwoord De regiogemeenten hebben het initiatief en zijn leidend als het om het 

woningbouwprogramma gaat. In het Pact van Westfriesland formuleren de 

regiogemeenten de regionale ambities en opgaven. De regio kan het Pact niet alleen 

uitvoeren. Daarvoor is samenwerking nodig met onze partners. Wij vinden het positief 

dat de WBG samen met de regio staan voor onze ambities en opgaven. 

5. Passen deze bovengenoemde aantallen m.b.t. woningbouwplannen in onze lokale en 

regionale woonvisies? 

Antwoord Het aanbod vanuit de drie regio's in Holland boven Amsterdam is om 40.000 woningen te 

realiseren in het kader van de toenemende behoefte aan woningen in de provincie 

Noord-Holland. De drie regio's, en zeker ook Westfriesland, kunnen hierin een rol 

spelen. Het is daarnaast ook van belang hier een rol in te spelen om onze regio leefbaar 

en vitaal te houden. Uiteraard moet dit gesprek worden gevoerd vanuit het besef dat de 

(landschappelijke) kwaliteit van onze regio: groen, rust en ruimte, altijd voorop staat. 

Het genoemde aantal van 40.000 woningen, dat nog niet nader is onderverdeeld, 

overstijgt onze huidige regionale woningbouwafspraken. Het is een ambitie voor de 

lange termijn. We voeren de huidige regionale afspraken uit en zien dit als een eerste 

stap richting het realiseren van onze ambitie. 

 

6. Kunt u een helder beeld geven in hoeverre o.a. de uitvoering en de richting waarop de 3 

thema’s van het Pact van Westfriesland “Wonen en Leefbaarheid,” Zorg en sociaal 

domein” en “Vrije tijd en Leisure”, maar ook de RES (Regionale Energie Strategie) 

worden bepaald en gestuurd door de WBG? 

Antwoord Het WBG is één van onze belangrijke samenwerkingspartner in het Pact, net als de 

Provincie en de gemeenten in Holland boven Amsterdam. Het realiseren van de 

maatschappelijke opgaven kunnen wij niet alleen. Daarvoor is samenwerking met 

ondernemers, onderwijsinstellingen en het maatschappelijk middenveld in 

Westfriesland essentieel.  

 



 

 

7. Ook hebben wij twijfels over het draagvlak bij de burgers over het gedachtengoed 

(“Amsterdam First Westfriesland second”) en de inmenging van de WBG bij het Pact van 

Westfriesland. Hoe denkt de portefeuillehouder hierover? 

Antwoord De WBG is één van onze samenwerkingspartners. Wij staan samen voor dezelfde 

maatschappelijke opgaven. Wij pakken deze in samenwerking op. De WBG 

vertegenwoordigd de ondernemers in onze regio en zoek de samenwerking met het 

onderwijs en de overheid. De slogan is vooral een ludieke actie.  

 

8. Tijdens de sessie “Onderwijs en Arbeidsmarkt” van 6 februari is gevraagd om het 

onderwerp “arbeidsmigranten” op te nemen bij de “Maatschappelijke opgaven”. Dit 

zien wij niet terug bij de visuele notulen. Kunt u toelichten waarom dit niet is 

opgenomen? 

Antwoord De tekeningen die wij tijdens de regionale raadsledenbijeenkomst op 6 februari jl. met 

u deelde en welke ook zijn meegestuurd met de informatiebrief zijn de concept 

eindbeelden. Het is een verzameling van de visuele notulen die eerder zijn gemaakt 

tijdens de bijeenkomsten op 26 september en 23 november 2018. De verzamelde input 

van de bijeenkomst op 6 februari jl. is nog niet verwerkt in het concept eindbeeld.  

 

9. De visuele notulen van 26 september 2018 wijken evident af van de tekeningen van 6 

februari 2019. Tal van onderwerpen die tijdens de brainstormsessies door raadsleden 

zijn aangedragen, zijn in de latere versie weggelaten. Kunt u in het algemeen aangeven 

wie of wat verantwoordelijk is geweest dat de betreffende onderwerpen zijn 

weggeschreven? 

Antwoord De visuele notulen zijn het resultaat van de raadsledenbijeenkomst op 26 september 

2018 en de bijeenkomst met het maatschappelijk middenveld, ondernemers en 

onderwijsinstellingen op 23 november 2018. Wij hebben van de bijeenkomsten visuele 

notulen gemaakt. In het concept eindbeeld zijn deze notulen verwerkt plus informatie 

uit bestaande documenten (waaronder de structuurschets, regionale economische 

agenda, ambitiedocument Holland boven Amsterdam en het natuur- en landschapsplan. 

Deze input is tijdens een tweetal ambtelijke werksessies met de inhoudelijk adviseurs 

verwerkt tot het concept eindbeeld en gedeeld met de 7 colleges. Daarbij is alle input 

verwerkt tot behapbare opgaven. Het eindbeeld/de tekeningen sluiten zo aan bij de 

aanbevelingen uit de evaluatie om focus aan te brengen in de opgaven. 

 

10. Voor ons is onduidelijk hoe met de opmerkingen tijdens de bijeenkomsten, al dan niet 

in deelsessies wordt omgegaan. Hoe wordt hiervan verslag gelegd, wordt de 

verslaglegging bewaard en hoe komt de keuze van de visuele notulen n.a.v. de 

opmerkingen tot stand? 

Antwoord Tijdens de bijeenkomsten zijn aantekeningen gemaakt. Deze aantekeningen zijn door 

de projectgroep verwerkt. Tijdens de bijeenkomst van 6 februari jl. zette wij de 

puntjes op de i voor de maatschappelijke opgaven. De verdere uitwerking volgt bij de 

uitvoeringsagenda.  

  

 



 

 

 


